



CANADA

**C  
o  
m  
m  
u  
n  
i  
q  
u  
é**

No 21  
no

FOR IMMEDIATE RELEASE  
FEBRUARY 19, 1973  
POUR DIFFUSION IMMEDIATE  
LE 19 FEVRIER 1973

---

DIPLOMATIC APPOINTMENT  
NOMINATION DIPLOMATIQUE

---

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, has announced today the appointment of Jules Léger, at present Under-Secretary of State, as Ambassador to Belgium and Luxembourg.

Mr. Léger was born in St. Anicet, Quebec on April 4, 1913 and he studied at the University of Montreal and at the Sorbonne in Paris. He was editor of Le Droit, Ottawa in 1938-39. During 1939-42 he was professor of diplomatic history and current affairs at the University of Ottawa.

Mr. Léger joined the Department of External Affairs in 1940 and served in Canadian diplomatic missions in Santiago and London from 1943-49. He returned to Ottawa in 1949 and served in the Office of the Prime Minister until August 1950. He was appointed Assistant Under-Secretary of State for External Affairs in 1951 and in 1953 became Ambassador to Mexico. Mr. Léger returned to Ottawa in 1954 and was appointed Under-Secretary of State for External Affairs. In 1958 he was appointed Ambassador and Permanent Representative of Canada to the North Atlantic Council and the Organization for European Economic Co-operation in Paris. Mr. Léger was appointed Ambassador to Italy in May 1962 and in April 1964 he was appointed Ambassador to France. In 1968 he returned to Ottawa as Under-Secretary of State.

Mr. Léger is married and has one daughter.

★

★

★

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, a annoncé aujourd'hui la nomination de M. Jules Léger, actuellement sous-secrétaire d'Etat, au poste d'Ambassadeur en Belgique et au Luxembourg.

M. Léger est né à St-Anicet (Québec) le 4 avril 1913. Il fait ses études à l'Université de Montréal et à la Sorbonne à Paris. Il est journaliste au Droit d'Ottawa en 1938-39. De 1939 à 1942, il est professeur d'histoire de la diplomatie et d'histoire contemporaine à l'Université d'Ottawa.

M. Léger se joint au ministère des Affaires extérieures en 1940 et est affecté aux missions diplomatiques du Canada à Santiago puis à Londres de 1943 à 1949. Rentré à Ottawa en 1949, il travaille au cabinet du Premier Ministre jusqu'au mois d'août 1950. Il est nommé sous-secrétaire d'Etat adjoint aux Affaires extérieures en 1951 pour devenir, en 1953, ambassadeur au Mexique. M. Léger rentre à Ottawa en 1954 et est nommé sous-secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures. En 1958, il est ambassadeur et représentant permanent du Canada près le Conseil de l'Atlantique Nord et l'Organisation pour la coopération économique européenne à Paris. M. Léger est nommé ambassadeur en Italie en mai 1962 puis, en avril 1964, ambassadeur en France. En 1968 il rentre à Ottawa à titre de sous-secrétaire d'Etat.

M. Léger est marié et père d'une fille.